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  گزارش  یک
غيرقانوني است، 
ام�ا اي�ن اف�راد 
همچنان مشغول به فعاليت هستند؛ مؤسسات 
مالي و اعتباري مج�وز ندارند، ام�ا همچنان باز 
هستند؛ رستوران ها نبايد ماليات بر ارزش افزوده 
اخذ كنن�د، ام�ا همچن�ان مي گيرن�د، ثبت نام 
موتورسيكلت ها براي طرح ترافيك غيرقانوني 
اس�ت، اما همه راكب�ان موتور ملزم ب�ه ثبت نام 
مي شوند، به حقوق زير 2 ميليون تومان ماليات 
تعلق نمي گي�رد، اما با كس�ر مالي�ات پرداخت 
مي شود، مدارس دولتي مجاز به دريافت شهريه 
نيستند، اما همچنان خانواده ها مجبور به پرداخت 
برخي هزينه ها هستند و الی ماشاء الله بايد هايي 
كه اجرا نمي شود و نبايد هايي كه اجرا مي شود ! در 
نهايت اين مردم هس�تند كه به رغ�م حجمي از 
مشكلات اقتصادي و خانوادگي، با يكديگر درگير 
مي ش�وند، مردم و پاركبانان با يكديگر، كارگر با 
كارفرما، ارباب رجوع با كارمندان، مدير مدرسه با 
والدين، دانشجو با راننده تاكسي، قصاب با مشتري 
و الی آخر و همه اين درگيري ها كه منجر به تنش 
روحي و رواني در جامعه مي شود تنها به اين دليل 
است كه فقدان عمل به قوانين، بلاتكليفي را تنها 

و تنها براي مردم به ارمغان  می آورد. 

سؤال اصلي اين اس��ت، اگر قانون اس��ت چرا اجرا 
نمي ش��ود، اگر بايد اجرا ش��ود، چرا با عاملان اجرا 
نشدن برخورد نمي ش��ود، اگر هم كه قانون نيست 
و جهت اجرايي ش��دن آن ضرورتي تعريف نشده 
اس��ت، پس چرا اين غيرقانوني ها ب��ه صورت خبر 
اعلامي در جامعه درز پيدا مي كند؟! آيا هيچ كس 
به اين فكر نمي كند بلاتكليفي در اجرايي كردن اين 
قانون ها تنها منجر به درگير كردن مردم با يكديگر 
در طول روز مي شود و همين دوگانگي اخبار اعلامي 
با سياست هاي اجرايي باعث كاهش آستانه تحمل و 

تنش هاي روحي و رواني مي شود؟!
بعد از س��ال ها اعتراض و به رغم كژدار و مريز عامه 
مردم با پديده نوظهور شهري به نام »پاركبان« ها، 
چن��د روز پيش فعاليت اي��ن گروه بنا ب��ر دلايلي 
غير قانوني اعلام شد و مسئولان از مردم خواستند 

كه به آنها پول ندهند. 
    وقت�ي از قواني�ن، درگيري س�هم مردم 

مي شود
آيا پيش از اعلام غير قانوني بودن فعاليت پاركبان ها 
سابقه درگير شدن با پاركبان را به دليل اخذ هزينه 
هنگفت براي دقايقي كوتاه را داشته ايد؟ اگر جواب 
شما مثبت باشد، بي شك در بسياري مواقع شاهد 
آسيب رس��اندن به خودروي خود بعد از مراجعه به 
محل پارك ماشين بوده ايد يا در حداقل ترين نوع 

خود درگي��ري لفظي و تنش روحي ب��ا پاركبان را 
تجربه كرده ايد، حال اين را در نظر بگيريد كه فعاليت 
پاركبان ه��ا غير قانوني تعريف مي ش��ود و از مردم 
مي خواهند كه به پاركبان ها پول ندهند، اما همچنان 
در نقاط مختلف شهري شاهد حضور اين افراد و اخذ 
وجه بابت پارك ماشين هستيد، اين يعني درگير 

كردن مستقيم مردم با پاركبان ها!
اين در حالي اس��ت ك��ه همين چن��د وقت قبل 
هم خبري تحت عن��وان آغاز ثبت ن��ام از راكبان 
موتور سيكلت براي تردد در محدوده طرح ترافيك 
منتش��ر و در آن تأكيد شد كس��اني كه موفق به 
ثبت نام نش��وند در آينده ب��راي ورود به محدوده 
قانوني طرح ترافيك با مشكل مواجه مي شوند، اما 
فرداي اعلام اين خبر، ثبت نام موتورسيكلت ها براي 
طرح ترافيك غيرقانوني اعلام شد. اين يعني باز هم 

بلاتكليفي و درگيري سهم مردم مي شود!
مي گويند در مدارس دولتي هي��چ پولي پرداخت 
نشود، اما هنوز چند روز از شروع مدارس نگذشته 
كه به بهانه كلاس فوق برنامه، غذا و... اقدام به پول 
گرفتن از والدين مي كنند. مي گويند ماليات بر ارزش 
افزوده حذف شود، اما يك رستوران و فست فود اقدام 
به اخذ ماليات مي كند و ديگري نمي كند و در نهايت 
هم ذيل ماده و تبصره اي كه مردم توان درگير شدن 
با آن را ندارند، اقدام خود را قانوني تعريف مي كنند، 

مي گويند ايرلاين ها بايد براي تأخير بيش از چهار 
س��اعت غرامت پرداخت كنند، ام��ا وقتي مردم به 
ايرلاين مراجعه مي كنند، ذيل هزاران ماده و تبصره 
از پرداخت خسارت سر باز مي زنند، مي گويند اگر 
 حين حمل ماش��ين در محوطه پارك ممنوع سر 
رس��يديد بايد خودرو تحويل مالك شود، اما بعيد 
مي دانم تا به حال كسي قادر به پس گيري خودروي 

خود شده باشد. 
و اين قصه همچنان سر دراز دارد. قانون را مصوب و 
سياست خود را اعلام مي كنند، اما به بهانه تبصره و 
ماده، مردم را با يكديگر درگير می كنند و در پايان هم 
اگر شخصي بخواهد حق سلب شده خود را باز پس 
گيرد در چنان پروسه طولاني مدت و فرسايشي قرار 
مي گيرد كه عطاي حق خود را به لقايش مي بخشد!

 مسئولان نوع درگيري مردم با يكديگر را 
تعريف مي كنند

اين مردم هس��تند كه بايد قانون را اجرايي كنند، 
گويي مسئولان فقط وظيفه تصميم گرفتن براي 
نوع درگيري مردم با يكديگر را دارند تا در نهايت بعد 
از اعلام قانون نوشته شده در كناري بايستند، شاهد 
دعوا و درگيري مردم با يكديگر باشند؛ چراكه اراده اي 
براي اجرايي شدن وجود ندارد و اين مردم هستند 
كه ظرفيت روحي و رواني خ��ود را بايد بالا ببرند تا 

مسئولان را در اداره مملكت ياري كنند. 
اگر پاركب��ان نبايد پول بگيرد پ��س به طور حتم 
فارغ از هر بند و تبص��ره اي نبايد فردي را با لباس 
متحد الش��كل تحت عن��وان پاركب��ان در نقاط 
ش��هري را ببينيم، اگر رس��توران ها نبايد ماليات 
بر ارزش افزوده اخ��ذ كنند پس م��ردم نبايد در 
صورتحساب خود ش��اهد اين دريافت باشند، اگر 
ثبت نام موتور سواران براي دريافت طرح ترافيك 
غير قانوني شناخته مي شود پس چه دليلي براي 
ثبت نام راكبان موتور سوار در س��امانه ثبت نامي 
وجود دارد، اگ��ر حقوق زير 2 ميليون مش��مول 
دريافت ماليات نمي ش��ود پس ذي��ل هيچ بند و 
تبصره اي نبايد كارگر شاهد كسر مالياتي در فيش 
حقوقي خود باش��د، اگر مدارس دولتي مشمول 
دريافت هزينه و شهريه يا هر عنوان ديگري تحت 
عنوان »پول گرفت��ن« را دارند، پس والدين نبايد 
در طول سال به بهانه هاي مختلف مجبور به دادن 
هزينه اي شوند و هزاران اگر ديگري كه در فقدان 
نظارت درست و اجرايي كردن قوانين بلاتكليفي را 

بر دوش مردم مي گذارد. 
به راستي وضع چنين قوانيني براي نفع رساندن به 
چه كساني يا مقابله با منافع ناحق چه كساني است 
كه نظارت بر اجراي آنها هميشه فراموش مي شود 
و جز تنش افزايي در جامعه، كاركرد ديگري از آنها 

ديده نمي  شود؟!
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چرا بين سياست هاي اعلامي اجتماعي با سياست هاي اجرايي تفاوت فاحش وجود دارد ؟

چالش جامعه با غیرقانونی های جاری!

چند سالي مي شود كه مراكزي براي جمع آوري 
پلاس�ماي خ�ون از س�وي وزارت بهداش�ت 
راه اندازي شده اند؛  مراكزي كه ابتدا در مناطق 
مركزي ش�هر بودند، اما حالا به مناطق جنوبي 
حاشيه هاي ش�هر كشيده ش�ده اند و در برابر 
پلاسماي اهدايي مبلغي حدود 40 هزار تومان 
به عنوان حق اياب و ذهاب پرداخت مي كنند. 
اين مبلغ اما براي ساكنان مناطق كم برخوردار 
آنقدر جذاب است كه آنها را  به اهداي پلاسما 
براي دريافت پول تشويق كند.  حاشيه هاي شهر 
و مناطق تازه اي كه بازارياب هاي ش�ركت هاي 
خصوص�ي جمع آوري پلاس�ما براي كارش�ان 
انتخاب كرده اند، مركز آس�يب هاي اجتماعي 
هس�تند و  احتمال اعتياد و رفتارهاي پر خطر 
در چنين مناطقي بيش�تر اس�ت و اين مسئله 
مي تواند سلامت پلاسماي اهدايي را زير سؤال 
ببرد، حتي اگر اين پلاسماها آزمايش شوند. از 
سوي ديگر س�نگ بناي اوليه مراكز خصوصي 
جمع آوري پلاس�ما به منظور گسترش صنعت 
پلاسما بوده است،  تعهدي كه اين مراكز از زير بار 
آن شانه خالي كرده اند و حالا تنها پلاسماي خون 
مردم فقيرمناطق كم برخ�وردار را جمع آوري 
مي كنند تا با صادرات اين پلاسما تجارت كنند. 
اگرچه يك��ي از افتخ��ارات ايران تأمي��ن خون و 
فرآورده هاي خوني م��ورد نياز با اهداي داوطلبانه 
اس��ت، اما فعاليت هاي اخير مراك��ز جمع آوري 

پلاسما اين مهم را با چالش مواجه كرده است. 
چند سالي است خريد پلاس��ماي خون در كشور 
باب شده و از ورود بخش خصوصي به تهيه پلاسما 
و صادرات آن به كش��ورهاي اروپاي��ي براي تهيه 
داروهاي مشتق از پلاس��ما حكايت دارد. تجارت 

نسبتاً تازه اي كه حالا انگار دردساز شده است. 
  داروي مشتق از پلاسماي ايراني 

 كامران باقري لنكراني، وزير بهداش��ت اسبق در 
اين باره گفته بود: در كشور موضوعي به نام فروش 
پلاس��ماي خون وجود ندارد و اگ��ر مبلغي نيز به 
اهداكنندگان پلاسما داده مي شود به خاطر تشويق 
اين افراد است. از اين پلاس��ما اما داروهاي مهم و 
 IVIG ارزش��مندي همچون فاكتور 9، آلبومين و
ساخته مي شود كه واردات آنها هزينه هاي گزافي را 
بر ساختار بهداشت و درمان كشور تحميل مي كند. 
به گفته رئيس سازمان انتقال خون هم اين اقدام از 
سال 1380 آغاز شده و از آن زمان سالانه 30 تا 40 

هزار ليتر پلاسما استحصال مي شد. 
استدلال را  ه اندازي مراكز جمع آوري پلاسما هم 
توليد داروي مشتق از پلاسما براي بيماران ايراني 
از پلاسماي ايراني بود. به همين منظور مدير عامل 
سازمان انتقال خون از ورود بي رويه داروهاي مشتق 
از پلاسما به كشور انتقاد كرده و گفته بود: داروهاي 
وارداتي مشتق از پلاسما راه بيماري هاي نوظهور 
را باز مي كند. وي در اين باره اينگونه توضيح داده 
بود: در آن زم��ان كه ايدز به عن��وان يك بيماري 
نوظهور در ايران چهره ناپسند خود را نشان داد از 
ميان 3 هزار و 500 هموفيلي در ايران تنها 7 تا 8 
درصد آنان به ايدز مبتلا شدند كه درصد آلودگي 
در كش��ورهاي غربي حدود 10 برابر بود. آن روز 
بخش عمده فرآورده هاي پلاسمايي را خود توليد 
مي كرديم و حجم كمي از دارو و فرآورده مشتق از 
خون از خارج وارد مي ش��د و از همين رو آلودگي 
در جامعه ما نسبت به كش��ور هاي غربي كم بود. 
به گفته وي حد اقل 15 سال است كه كشورهاي 
پيشرفته اجازه ورود داروهاي مشتق از پلاسما را 
با منش��أ بيگانه نمي دهند و متأسفانه در كشور ما 
هنوز شاهد ورود داروهاي مشتق از پلاسما با منشأ 
بيگانه هستيم كه امكان ورود بيماري هاي نوظهور 
و نوپديد را به همراه خواهد داشت. بنابراين يكي 
از استانداردها و بحث هاي سلامت اين است كه ما 
تلاش كنيم تا داروهاي مشتق از پلاسماي مورد 
نيازمان را از پلاسماي خودمان تأمين كنيم تا اگر 
هم به موارد انتقال بيماري برخورد كرديم بيماري 

بومي خودمان باشد. 

  تجارت با پلاسما
ماج��را اما به همين ج��ا ختم نمي ش��ود و حالا 
حكايت اهداي پلاس��ما يا پلاسما فروش��ي در 
مراكز جمع آوري پلاسما آنچنان جدي شده كه 
صداي خود سازمان انتقال خون را هم درآورده 
است. اين را مي توان از حرف هاي تازه مدير عامل 
سازمان انتقال خون به روشني دريافت. علي اكبر 
پورفتح الله در ارتباط با موضوع فروش پلاسما در 
جنوب شهر تهران و حاشيه اين شهر مي گويد: از 
سال 1381 مجوز هفت مركز جمع آوري پلاسما 
به بخش خصوصي داده ش��ده و مجوزي كه به 
اين مراكز ارائه ش��ده مرتبط با صنعت پلاسما 
اس��ت و آنها موظف بوده اند صنعت پلاس��ما را 

ايجاد كنند. 
وي تأكيد مي كن��د: فعاليت اي��ن مراكز منوط 
به توسعه صنعت پلاسما اس��ت، ولي متأسفانه 
به دليل عدم نظارت از جانب وزارت بهداش��ت، 
س��ازمان غذا ، دارو و انتقال خون طي سال هاي 
گذشته اين مراكز به تعهد اصلي خود كه توسعه 
صنعت پلاسما است عمل نكرده اند و تنها فعاليت 

آنها منحصر به جمع آوري پلاسما شده است. 
مديرعامل س��ازمان انتقال خون كشور معتقد 
اس��ت: امكان تجارت و فعاليت اقتصادي براي 
اين مراكز فراهم ش��ده و متأس��فانه در فعاليت 
آنها انحراف صورت گرفته اس��ت، همچنين به 
جاي اينكه اين مراكز در مناطق مناسب شهري 
تشكيل شود در حاشيه شهر تشكيل شده است 
و از طرفي نيز اين مراكز داراي سيستم اطلاعي 

مرتبط با هم نبوده و اين مس��ئله سبب مي شود 
افراد به دليل مسائل مالي اهداي پلاسماي مكرر 

در مراكز مختلف داشته باشند. 
  محقق نشدن وعده نظارت 

با تمام اينها اگر به س��خنان گذش��ته مدير عامل 
سازمان انتقال خون مراجعه كنيم با موضع گيري 
متفاوتي مواجه مي شويم. وي پيش از اين درباره 
فعاليت اين مراك��ز گفته بود: ب��راي اينكه مراكز 
تجاري و وارد تبادلات مالي نشوند، وزارت بهداشت 
با دقت نظارت مي كند و كميته اي وجود دارد كه 
آيين نامه مراكز جمع آوري پلاسما را تدوين كرده 
است. سازمان انتقال خون هم بر مراكز جمع آوري 
پلاس��ما نظارت مي كند. پورفتح الله درباره تدابير 
صورت گرفته جهت ممانعت از سوء استفاده از اين 
مراكز وعده داده بود: به دنبال آن هس��تيم تا اين 
شركت ها داراي امكانات نرم افزاري باشند و قطعاً 
با استانداردهايي كه تدوين كرديم،  نمي گذاريم 
تجارت و خريد و فروش پلاس��ما اتفاق بيفتد. بنا 
به اظهار رئيس س��ازمان انتقال خ��ون، كنترل و 
آزمايش��ات دقيقاً ش��بيه آنچه براي اهداي خون 
وجود دارد در مورد پلاس��ما هم صورت مي گيرد 
و كميته اي متشكل از سازمان دارو، غذا و سازمان 
انتقال خون بر اين مراكز نظ��ارت مي كنند. بنا به 
تأكيد وي مجوزهايي در بخش بهداشت و درمان 
صادر مي ش��ود كه به اندازه نياز كش��ور به توليد 
داروهاي مش��تق از پلاسما اس��ت و بعد از آن هم 
مجوز جديدي ص��ادر نخواهد ش��د. وي در عين 
حال تأكيد كرده بود:  نگراني درب��اره آلوده بودن 
پلاسمای ارائه شده به دليل عدم داوطلب محوري 

وجود دارد. 
حالا اما پورفتح الله مي گوي��د: حق پرداخت براي 
دريافت پلاسما در حد هزينه اياب و ذهاب است 
و وزير بهداشت نيز دس��تورالعملي تدوين و ابلاغ 
كردند كه توسعه اين مراكز متوقف شود، بنابراين 
حداقل بيش از يك سال است كه مجوز جديدي 
در اين زمينه صادر نشده و نخواهد شد و اين مراكز 
بايد به تعهد خود مبني بر ورود به صنعت پلاسما 
عمل كنند، در غير اين صورت بايد خسارات اين 
مدت را كه از وظيفه اصلي خود انحراف داشته اند، 
بدهند. حالا پايان بن��دي اين ماج��را در هاله اي 
از ابهام است؛  پلاس��مايي كه فروخته مي شود تا 
حداقل هاي زندگي براي مردم مناطق فقير نشين 

پايتخت تأمين شود. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

* املت غذاي ثروتمندان شد
بنا بر پست مستند يك كانال تلگرامي، تهيه املت 6 هزار و 350 تومان 
هزينه دارد، كه اين رقم براي خانوار چهار نفره به 25 هزار تومان مي رسد 

و تأمين چنين هزينه اي براي خانواده هاي فقير ميسر نيست!
* تجمع جمعي از مردم شهرس��تان نيمروز مقاب��ل فرمانداري ، مردم 

خواستار پيگيري حقآبه تالاب بين المللي هامون شدند. 
 * جواد جهرمي، اولين دهه ش��صتي اس��ت كه اگر خدا بخواهد وزير 
مي شود، باهوش و زرنگ است. اميدوارم عاقبت به خير شود در دولت 

مخوف روحاني!
* توييت يك كاربر جوان در مورد اشتغالزايي

از خدمت ك��ه اومدم منتظر كار پش��ت ميزي نش��دم، پيك موتوري 
رفتم، پول جمع كردم، با كمترين س��رمايه فلافل��ي زدم، الانم 14 تا 

كارگر دارم. 

 رئيس اداره بيولوژيك س��ازمان غذا و دارو تأكيد كرد: واكس��ن 
آنفلوآنزا صرفاً عليه س��ويه هاي بيماري آنفلوآنزا بوده و هيچ كارايي 

عليه بيماري سرماخوردگي ندارد. 
 نماينده پليس مهاجرت در نشس��ت »بررس��ي حاشيه نشيني و 
نقش اتب��اع بيگانه« گفت: بيش��ترين جرم اتب��اع خارجي موضوع 
سرقت بوده است كه در سال 96 تعداد بيش��تري را نسبت به سال 

95 دستگير كرده ايم. 
 رئيس اداره اوقاف شميران با بيان اينكه دهه كرامت دهه شناخت 
امامان و اهل بيت اس��ت، گفت: ايرانيان در اين دهه به واسطه امام 
رضا)ع( به اهل بيت بيش��تر نزديك مي ش��وند و به بركت اهل بيت، 

بالاترين مكتب فكري يعني شيعه از آن ايرانيان است. 
 رئيس بيمارستان قلب رجايي گفت: وقوع بيشتر سكته هاي قلبي 

بيشتر در سنين 50 تا 60  سال اتفاق مي افتد. 
 رئيس آزمايشگاه هاي مرجع س��ازمان غذا و دارو از همكاري در 
طرح ارتقاي سلامت هش��ت محصول پرمصرف كشاورزي با وزارت 

جهادكشاورزي خبر داد. 
 مديرفني بانك خون بندناف رويان گف��ت: در حال تحقيق روي 
يك طرح پژوهشي هستيم، در اين طرح از سلول هاي بنيادين براي 
درمان فلج مغزي اطفال استفاده مي ش��ود كه در صورت موفقيت، 

بزرگ ترين كار در دنيا خواهد بود. 
 معاون اداره كل اتباع بيگانه وزارت كش��ور اعلام كرد: بر اس��اس 
نظر برخي از كارشناسان حدود 1/5 ميليون اتباع بيگانه بدون مجوز 

داريم كه اتباع غيرمجاز محسوب مي شوند. 
 رئيس انجمن دندانپزش��كان عمومي ايران با اشاره به ايجاد موج 
درخواست زيبايي در حوزه دندانپزشكي گفت: در صورتي كه اقدام 
زيبايي به صورت غيرضروري انجام شود، مي تواند عوارضي را براي 

بيمار به همراه داشته باشد. 
 معاون پيش��گيري و درمان اعتياد بهزيستي كشور اظهار داشت: 
در حال حاضر با تغيير الگوي مصرف از شيش��ه به حش��يش يا گُل 
مواجهيم، به طوري كه اين م��اده مخدر به رتبه دوم مصرف مواد در 

ميان معتادان مستمر و تفنني رسيده است. 
 مدير كل آموزش و پرورش ش��هر تهران گفت: 3 درصد افرادي 
كه در كنكور تجربي شركت كرده اند، به خواسته و شغل مورد نظر 
خود مي رسند، اما در رشته هاي فني وحرفه اي اين موضوع برعكس 

است. 

بیژن يانچشمه

كبري فرشچي 

در مذمت مسئولان  سیاه نما !
اينكه مسئولان امر وقتي   پشت تريبون قرار مي گيرند به جاي گزارش 
عملكرد درباره كاستن از مش��كلات موجود،  انتقاد كنند و آمار و ارقام 
تأمل برانگيز و بعضاً عجيب و غريب بدهند، پديده اي است كه در دولت 

يازدهم رواج گسترده اي يافت. 
روز گذشته نيز احمد خاكي، معاون امور اجتماعي سازمان بهزيستي 
استان تهران در نشس��ت قربانيان خاموش كه به منظور بررسي موارد 
كودك آزاري در محلات حاشيه و راهكارهاي پيش رو آماري عجيب و 
قابل تأمل ارائه كرد و گفت:  75 درصد خانوارهاي ايراني آسيب ديده يا 
در معرض آسيب هاي اجتماعي هستند. وي آمارش را اينگونه توجيه 
كرد:  بر اس��اس تحقيقات انجام شده در كش��ور ايران سه نوع زندگي 
و خانواده داري��م. به طوري كه زندگي 25 درص��د خانواده هاي ايراني 
»بهش��تي« بوده يعني موفق و همراه يكديگر هس��تند. اين در حالي  
اس��ت كه 50 درصد خانواده هاي ايراني زندگي »برزخي و بينابيني« 
دارند، يعني برخي از اعضاي خانواده همراه و موفق بوده و برخي ديگر 
نيز احساس سركوب شدگي و ناموفقي دارند. در اين ميان زندگي 25 
درصد خانواده هاي ايراني »جهنمي« است و افراد خانواده مي خواهند 

سر به تن يكديگر نباشد. 
در برابر ارائه چنين آماري اما دو فرض مطرح است؛  فرض نخست اينكه 
چنين آماري درست است و س��ه چهارم خانواده هاي ايراني يا آسيب 
ديده اند يا در معرض آسيب هس��تند. بر اين اساس يك سؤال اساسي 
مطرح مي شود كه طي سال هاي اخير چه اقداماتي از سوي مسئولان 
صورت گرفته كه ماحصل آن آسيب ديدگي يا در معرض آسيب بودن 
سه چهارم خانواده هاي ايراني شده است. به خصوص اينكه ارائه دهنده 
اين آمار سمت معاون امور اجتماعي سازمان بهزيستي را دارد و آماري 
كه ارائه داده در عمل بخشي از كارنامه عملكردي خودش است و بيان 
چنين آماري از پشت تريبون رس��مي مسئوليتي را كه بردوش داشته 

است، ساقط نمي كند. 
فرض ديگر اما نادرس��ت بودن چنين آماري اس��ت. به بي��ان ديگر بر 
طبق كدامين سند و مدرك مي توان س��ه چهارم خانواده هاي ايراني 
را آس��يب ديده يا در معرض آس��يب دانس��ت؟ و چنين آماري چقدر 
بر پايه اس��تنادات علمي ارائه شده اس��ت؟ هر چند نمي توان منكر در 
معرض آس��يب بودن نهاد خانواده در كشور شد، اما بديهي است هنوز 
به چنين آماري نرسيده ايم، اما اگر مسئولان امر روال فعلي را در انجام 

مسئوليت ها ادامه دهند، اين آينده سياه دور از انتظار نيست. 

140 هكتار از اراضي پناهگاه حيات وحش ميانكاله 
در آتش سوخت

آقایان ! حیات وحش و جنگل ها
 بي دفاع هستند 

باز هم آتش به جان يك بخش ديگر از مناطق حفاظت شده كشور افتاد 
و همه چيز را سوزاند. 140 هكتار از اراضي پناهگاه حيات وحش ميانكاله 
در آتش سوخت و مسئولان فقط نظاره گر نابودي گياهان و حيات وحش 
بودند. در اين زمينه يك فعال محيط زيست از آسيب 140 هكتار از اراضي 
پناهگاه حيات وحش ميانكاله خبر داد و گفت: اين آتش سوزي به دليل 
وزش شديد باد، گرماي هوا، پوش��ش انبوه و وسعت منطقه به سختي از 
سوي محيط بانان منطقه كنترل شد. حر منصوري، فعال محيط زيست با 
بيان اينكه گرماي هوا، پوشش گياهي كوتاه قد، خشك و مستعد باعث بروز 
اين آتش سوزي شده است، اظهار داشت: افزايش دما در روزهاي گذشته 
و پوشش گياهي خاص اين منطقه در كنار بي احتياطي هاي گردشگران 
و شايد غرض ورزي برخي سودجويان آسيب گسترده اي به اين منطقه 

وارد كرد.
 اين فعال محيط زيست افزود: به دليل وزش باد شرقي كنترل اين آتش 
بسيار دشوار بود و پس از 11 ساعت و آسيب 140 هكتاري به اين منطقه 
آتش توس��ط محيط بانان كنترل شده اس��ت. به گفته منصوري تفاوت 
اين آتش س��وزي با آتش سوزي سال هاي گذش��ته در اين بوده است كه 
آسيب هاي زيادي به دامداران منطقه وارد كرده و افزون بر اين آتش سوزي 
در زمان رشد جوجه پرندگان بومي منطقه اتفاق افتاده اين پرندگان توان 
پرواز نداشتند و به همين دليل تعداد بسياري از آنها از بين رفتند. جنگل ها 
و مناطق حفاظت شده همچنان در معرض تهديد آتش سوزي عمدي و 
غير عمدي قرار دارند و تاكنون وعده هاي داده شده براي تجهيز و خريد 
بالگردهاي مناسب مهار آتش در مناطق كوهستاني و جنگلي همچون 

وعده هاي به باد سپرده شده است. 
مسئولان دستگاه هاي متولي گويا فراموش كرده اند كه اگر يك درخت در 
شهر عمدي از بين برود يا خشكانده شود مقصر يا مقصران به جريمه هاي 
ميليوني محكوم مي شوند. حالا جنگل ها، مراتع و مناطق حفاظت شده 

هكتار هكتار مي سوزد و كسي يا دستگاهي پاسخگو نيست. 
حيات وحش بي رمق هم قرباني ندانم كاري و ناكارآمدي دستگاه هاي متولي 
شده است و باز هم كسي صدايش بلند نمي شود. حيات وحش و جنگل ها در 
كشور ما موجودات بي دفاعي هستند كه بيشترين آسيب را مي بينند و براي 

از بين رفتن سرمايه هاي ملي مسئولي خود را سرزنش نمي كند .
متوليان دم از حفاظت از محيط زيست مي زنند، اما در عمل اين اكوسيستم 
حساس است كه هر روز نابودتر مي شود، يكبار به بهانه آتش سوزي و بار 

ديگر با هدف بهره برداري اصولي زير چتر ارزيابي زيست محيطي!

ایران در المپیاد كامپیوتر ۲۰۱۷ 
رتبه چهارم را كسب كرد

س�خنگوي المپي�اد جهان�ي كامپيوت�ر 201۷ گف�ت: ب�ا پاي�ان 
يافت�ن آزمون هاي المپي�اد جهان�ي كامپيوتر، تيم اي�ران با يك 
مدال ط�لا و س�ه نق�ره در جايگاه چه�ارم جه�ان ق�رار گرفت. 
حميد رضا عظمتي، سخنگوي المپياد جهاني كامپيوتر 2017  در پاسخ 
به اين پرسش كه »پس از برگزاري مسابقات در روز سه شنبه، ايران چه 
جايگاهي در اين المپياد به دس��ت آورد؟«، اظهار داشت: در خصوص 
اعلام امتيازات و نتايج، سايتي به صورت آنلاين اطلاعات مربوط به اين 

موارد را اعلام مي كند. 
وي افزود: اين س��ايت امتيازات فردي هر يك از ش��ركت كنندگان را 
نمايش مي دهد كه تا اين لحظه يوتا تاكايا از ژاپن به عنوان نفر نخست 
ثبت شده است و در بين بيش از 300 شركت كننده در جايگاه اول قرار 
گرفت.  عظمتي گفت: تيم ايران يك مدال طلا و  سه مدال نقره كسب 
كرد و پس از كش��ورهاي ژاپن، چين و روس��يه در جايگاه چهارم قرار 
گرفت.  وي با بيان اينكه در بين حدود 82 كش��ور شركت كننده و به 
نوعي در بين تمام كشورهاي جهان، موفق به ايستادن در جايگاه چهارم 
شديم، تصريح كرد: قرار گرفتن در بين چهار تيم برتر جهان موفقيت 
ارزشمندي اس��ت، ضمن اينكه در تمام ادوار برگزاري المپياد جهاني 

كامپيوتر در بين 10 تيم برتر بوده ايم. 
عظمتي در خصوص زمان و ش��يوه توزيع مدال ها عنوان كرد: مراسم 
اختتاميه روز پنج شنبه يعني فردا برگزار مي شود و از وزرا و معاون علمي 
رياست جمهوري براي حضور در اين مراسم دعوت به عمل آمده است. 
وي افزود: مراسم اختتاميه س��اعت 15 تا 17 در سالن اجلاس سران 
كشورهاي اسلامي برگزار مي شود و به 23 نفر اول مدال طلا، به دو برابر 
اين ميزان مدال نقره و به س��ه برابر اين مقدار مدال برنز تعلق خواهد 

گرفت. 
گفتني است؛ بيست و نهمين دوره المپياد جهاني كامپيوتر 2017 به 

ميزباني تهران برگزار شد. 

زهرا چيذري 
  گزارش  2

چمران : بعد از قالیباف 
شهردار شدن سخت است

 عنوان كردن شهر سوخته يك جوك است 
رئيس ش�وراي ش�هر تهران با بيان اينكه بعد از قاليباف شهردار 
شدن سخت است، گفت: ش�وراي چهارم تا 2۶ مرداد ادامه دارد. 
مهدي چمران در آخرين نشست خبري خود در چهارمين دوره شوراي 
شهر تهران اظهار داشت: تا روز گذشته 365 جلسه برگزار شده است و 
شايد چهار يا پنج جلسه ديگر را داشته باشيم. وي افزود: 525 مصوبه 
عمومي در شوراي شهر تهران داشتيم كه 11 عدد از آن دو فوريتي بوده 
و 70 لايحه و طرح يك فوريتي داش��تيم و بقيه به صورت عادي مورد 

بررسي قرار گرفته و 883 نامگذاري در دوره چهارم انجام شده است. 
چمران اظهار داش��ت: 2 هزار ميلي��ارد تومان از بودج��ه درآمد پايدار 
شهرداري تهران با عنوان ماليات بر ارزش افزوده كاسته شده است كه 
اين رقم نقدي و بزرگي بوده كه هر س��ه ماه به سه ماه شهرداري تهران 

دريافت مي كرد.  
 رئيس شوراي اسلامي شهر تهران بيان داشت: در شوراي چهارم طرح ها 

با زيرساخت هاي فرهنگي به تصويب رسيد. 
رئيس شوراي اسلامي شهر تهران افزود: همه اقداماتي كه در سطح شهر 
صورت گرفته در مقابل مردم شهرمان و خوبي هايي كه داشتند كاري 

نبوده است و بايد اقدامات بيشتري را انجام مي داديم. 
رئيس شوراي اسلامي شهر تهران در پاسخ به اينكه گفته مي شود تهران 

شهري سوخته است، گفت: عبارت شهر سوخته يك جوك است. 


